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Verslag van de openbare vergadering van de gemeenteraad van Wormerland, gehouden op  

14 maart 2006 in het gemeentehuis aan de Koetserstraat 3 te Wormer, aanvang 20.00 uur 

 
 

AANWEZIG 

 

de leden: de heer F.Th. Koelemeijer (GroenLinks), mevrouw M.J.T. Wielenga-Beeks 5 
(GroenLinks), de heer N.M. Koelemeijer (GroenLinks), de heer J.R.A. van den 

Broek (GroenLinks), de heer M.G. Ruttenberg (D66), de heer J.S. Biere (VLW), de 

heer R. Kerstens (VLW), de heer R.P. Hendriks (VLW), de heer J.B. Gagnant 

(VLW), de heer G.J.M. de Lange (PvdA), de heer A.H.B. van Haarlem (PvdA), de 

heer M. Muys (VVD), de heer L.J. van Berkel (VVD), de heer C.J.M. Gerssen 10 
(VVD), de heer J.M. Schalkwijk (CDA), mevrouw C.A. Warnink-Hoogenboom 

(CDA), de heer N.J. de Jong (CDA)  

de wethouders: de heren C.J.G. Bijvoet, P.H. Roos en F.J.W. Saelman 

de voorzitter: de heer P.C. Tange, burgemeester 

de griffier: mevrouw mr. I.P. Vrolijk 15 
verslaglegging: mevrouw M. Keur-de Wit (MKW secretariaatsservices) 
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AGENDA 

 

1. Opening 

2. Vaststelling agenda 25 
3. Mededelingen  

4. Onderzoek geloofsbrieven 

5. Afscheid oude gemeenteraad 

6. Sluiting 

 30 
1. Opening 
 

De voorzitter: Dames en heren, ik open de vergadering. Bij de opening van deze bijzondere vergade-

ring, de laatste vergadering van deze raad, vraag ik uw aandacht voor het volgende. Afgelopen week-

end hebben wij vernomen, dat een trouwe bezoekster van onze vergaderingen, mevrouw Irene van 35 
Voorst, is overleden. Irene was ook lid van onze adviescommissie sociale zaken. Ik stel u voor te gaan 

staan en haar te gedenken. 

 

Enige momenten stilte worden in acht genomen.  

 40 
2. Vaststelling agenda 

 

Zonder hoofdelijke stemming wordt de agenda vastgesteld.  

 

3. Mededelingen  45 
 

Er zijn geen mededelingen. 

 

4. Onderzoek geloofsbrieven 

 50 
De voorzitter: Zoals uit het voorliggende formulier blijkt, zijn er zestien geloofsbrieven te onderzoe-

ken. Wij missen op dit moment nog de geloofsbrieven van de zeventiende te benoemen kandidaat, de 

heer Broenland. Die geloofsbrieven zullen op een later moment hier aan de orde komen.  



Pag. 2 van 12 

De heer Broenland is nu wegens vakantie verhinderd. Het betekent dat hij in een van de volgende ver-

gaderingen kan worden benoemd.  

Tot leden van de commissie voor het onderzoek van de geloofsbrieven benoem ik de heren Frans  

Koelemeijer, Gerbrand de Lange als voorzitter en Michiel Huttenberg. Ik verzoek u naar voren te ko-

men om de geloofsbrieven te beoordelen. Ik schors de vergadering. 5 
 

Schorsing  

 

De voorzitter: Ik heropen de vergadering. Ik geef het woord aan de heer De Lange. 

 10 
De heer De Lange: Na grondig onderzoek hebben wij geen beletselen kunnen ontdekken om de kan-

didaat-raadsleden te benoemen.  

 

De voorzitter: Daarmee is het advies aan de raad geformuleerd en stel ik u voor te besluiten de vol-

gende leden toe te laten als lid van de raad van de gemeente Wormerland, zodat zij op 16 maart 2006 15 
kunnen worden geïnstalleerd. 

 

Zonder hoofdelijke stemming besluit de gemeenteraad toe te laten als lid van de raad van de gemeente 

Wormerland: 

H.J. Al, R.J.G. Berkhout, C.J.G. Bijvoet, C.J.M. Gerssen, A.H.B. van Haarlem, R.P. Hendriks,  20 
N.J. de Jong, C. Molog, C. Ricken, P.H. Roos, F.J.W. Saelman, J.M. Schalkwijk, J.N. Stevens, 

J.J.M.N. Welagen en M.J.T. Wielenga-Beeks.  

 

5. Afscheid oude gemeenteraad 
 25 
De voorzitter: Ik wil de raad toespreken en doe dat vanaf het spreekgestoelte. Ik weet dat daarna een 

aantal leden van uw raad heeft verzocht om de raad te mogen toespreken. Ik geef hen daarna graag het 

woord. 

 

Geachte leden van de raad, dames en heren. 30 
Met het afscheid nemen van deze raadsperiode is het gerechtvaardigd om een korte terugblik te heb-

ben op deze periode. Een periode die zich kenmerkte door een grote productiviteit, waarin soms hele 

lastige beslissingen moesten worden genomen. Zo zijn er onder meer beheerplannen voor de openbare 

ruimte gemaakt. Denk aan het wegenbeheerplan, het structuurplan groen. Ook zijn er onderwijshuis-

vestingsplannen gemaakt. Zijn er vier nieuwe brandweerkazernes gerealiseerd. Is de Poort van Wor-35 
mer van start gegaan. We hebben geëxperimenteerd met een nieuwe werkwijze van de raad. 

Ook het traject van de bezuinigingen in 2004 was een moeilijk proces, waarbij veel van u werd ge-

vraagd. 

Het behalen van de resultaten is mede mogelijk gemaakt door de goede samenwerking de afgelopen 

jaren tussen raad, college en ambtelijke organisatie. U heeft zich als raad ingezet voor het behoud van 40 
het groene karakter, voor het beheer van de buitenruimte (deze moest duidelijk worden verbeterd), 

voor het behouden van voorzieningen, voor het versterken van handhaven en voor het verbeteren van 

de dienstverlening. Ja, u heeft het groene karakter behouden. In het streekplan Noord-Holland-Zuid 

zijn de ruimtelijke ontwikkelingen tot 2015 aangegeven. Eind oktober 2005 is de samenwerkingsover-

eenkomst voor het project Wormer- en Jisper water getekend. Er is inderdaad begonnen met baggeren. 45 
Het beheer van de buitenruimte. Via het beheerplan wegen, het onderhoudsplan wegen, het zojuist ge-

noemde groenstructuurplan en het groenbeheerplan en natuurlijk het gemeentelijk rioleringsplan wordt 

het beheer van de buitenruimte planmatig aangepakt.  

Voorzieningen zijn behouden, het zwembad, de sporthal, de bibliotheek. Daarnaast worden voorzie-

ningen verbeterd via de geplande multifunctionele accommodaties, bijvoorbeeld gepland in het dorps-50 
centrum en bij Weremere. Het centrumplan is weer opgepakt. De initiatieffase is inmiddels afgesloten. 

Er wordt gewerkt aan de definitiefase. Er is nieuw subsidiebeleid en een nieuwe subsidieverordening, 

inclusief beleidsregels, alle vastgesteld in uw periode. De Wet werk en bijstand is inclusief zes veror-

deningen ingevoerd. Het minimabeleid is in stand gehouden; er is een categoriale regeling gekomen 

voor ouderen, gehandicapten en langdurig zieken, in ons zorgfonds.  55 
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De GGD is versterkt en er is een nota Lokaal gezondheidsbeleid vastgesteld. 

Ook is gestart met een discussie over het beheer en het onderhoud van sportaccommodaties. Dit dan 

door de sportverenigingen. 

Ook het handhaven is versterkt. Het bouwbeleidsplan, dat al in 2001 was vastgesteld. De procedures 

die daarmee veel soepeler verlopen zijn duidelijk verbeterd. 5 
Ook het rampenplan en de daarbij behorende draaiboeken zijn geactualiseerd. Periodiek wordt be-

stuurlijk geoefend. In deze periode is de handhavingnota van VROM vastgesteld. De uitvoering van de 

handhavingstaken zijn structureel opgepakt. Ook het strategisch plan voor de brandweer is in zijn ge-

heel in uw periode uitgevoerd. Daarmee kwam er een goede vernieuwing op het terrein van materieel 

en materiaal. Daarnaast natuurlijk de adequate nieuwbouw van alle vier de kazernes.  10 
Over dienstverlening: er zijn flinke stappen gezet in de verbetering van de dienstverlening. Er is een 

organisatieontwikkeling gaande van intern taakgericht naar vraaggericht en integraal werken. Hiervoor 

is de organisatiestructuur aangepast. Daardoor zijn de lijnen korter en is de efficiency verhoogd.  

Tot slot zijn we in deze periode gestart met een nieuwe website. Daar vindt continu verbetering en 

ontwikkeling plaats.  15 
Ook op andere punten is in deze raadsperiode veel gerealiseerd. Kijken we naar de financiële positie, 

dan is er veel aandacht geweest voor het financiële beleid. De notities Rente en afschrijvingen en Re-

serves en voorzieningen zijn in 2003 vastgesteld. Er is veel meer aandacht voor planning en control. 

De financiële positie is verbeterd door de begroting structureel sluitend te maken. Dat is vanaf 2006 

gelukt, aan de hand van het driesporenbeleid. Dat ging over de OZB-verhoging, de inzet van reserves 20 
en de ombuigingen. Ook op het terrein van dualisme en maatschappelijke betrokkenheid is met name 

het laatste jaar veel te doen geweest. Het stond hoog op uw agenda. De raad is bijvoorbeeld van start 

gegaan met de nieuwe werkwijze. De Verordening op het burgerinitiatief is vastgesteld. Er zijn nieuwe 

delegatie- en mandaatbesluiten genomen, zodat de procedures zijn verkort en de dienstverlening tege-

lijkertijd is verbeterd.  25 
We hebben vele interactieve informatie- en werkavonden gehad, waarbij we over tal van onderwerpen 

met elkaar van gedachten konden wisselen. De bestemmingsplannen mogen niet onvermeld blijven. 

De aanpassing van de verouderde bestemmingsplannen is voortvarend aangepakt. Voor het bestem-

mingsplan Buitengebied is een definitieve nota van uitgangspunten door de raad vastgesteld. Bij het 

onderwijs heeft het college in deze periode met uw steun zijn rol als bestuurder van het openbaar on-30 
derwijs op afstand kunnen zetten en kunnen onderbrengen bij SPOOR. Daarnaast is het uitvoerings-

programma Integraal Huisvestingsplan Onderwijs op dit moment in volle gang. 

Ook als we het hebben over volkshuisvesting, het project Prins van Oranjestraat is gerealiseerd. Als 

nieuw project is de Poort van Wormer opgepakt. Over het einddocument ter besluitvorming is in uw 

laatste vergadering van 2006 besloten.  35 
Ja, ook de openbaarvervoerverbinding met Purmerend en Wormerveer – dus bus 88 – is in stand ge-

bleven. De Monumentenverordening is vastgesteld. De commissie is ingesteld. De procedure om te 

komen tot aanwijzing van gemeentelijke monumenten is gestart. Daarnaast is in juli 2005 de Boeren-

sluisbrug in Oost-Knollendam in gebruik genomen. Op basis van een motie is in samenwerking met 

Vrienden van de brug het initiatief genomen om te komen tot een brug in de wegsloot bij Jisp, een zo 40 
karakteristieke plaats in Jisp. 

Concluderend, voor de raadsperiode 2002-2006 kan worden gesteld dat er veel is bereikt. U heeft in 

deze raadsperiode hieraan bijgedragen. Hiervoor is veel waardering. Een nieuwe raad gaat over enkele 

dagen van start. Een nieuwe raad met daarin een aantal nieuwe gezichten en dus zullen we afscheid 

nemen van een aantal vertrouwde gezichten. 45 
Ik neem aan dat u het goed vindt dat ik enkelen van hen die afscheid nemen kort de revue laat passe-

ren. 

We nemen inderdaad afscheid van mevrouw Lia Warnink. Twaalf jaar lid van de raad. Zij nam vaak 

zitting in stembureaus; zij zette zich bijvoorbeeld in voor het inventariseren van de enge plekken en 

het verbeteren van die situaties. Zij hield haar algemene beschouwingen graag over de inhoud en heeft 50 
wat minder op met het politieke spel. Dit alles met de sympathieke belangstelling van Hans op de pu-

blieke tribune. U bent een raadslid dat zich het beste thuisvoelt in een harmoniemodel.  

Ook nemen we afscheid van de heer Leo van Berkel. Een onderwijsman in de raad; ja, een onderwijs-

man in hart en nieren. Grote verbondenheid met de gemeenschap van de Wijdewormer. Vijftien jaar 

raadslid en jaren fractievoorzitter.  55 
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U heeft het initiatief genomen om voor de school op Neck het alternatief te laten onderzoeken op de 

plaats waar nu het Posthuijs staat. Gezegd mag worden dat u openstaat voor burgers. Zij spreken u ook 

gemakkelijk aan. Eigenlijk geeft u daarmee goed inhoud aan de ombudsfunctie, die zo belangrijk is bij 

een raadslid.  

De heer Jan van den Broek, vier jaar raadslid, vier jaar wethouder en Statenlid in de provincie Noord-5 
Holland. Actief in Wormer sinds de jaren tachtig. U heeft veel affiniteit en deskundigheid op het ter-

rein van volkshuisvesting en ruimtelijke ordening. Ja, als er zelfs in ROA-verband een commissie is, 

dan mogen we op uw steun en inbreng rekenen. Door uw bijdrage, zeker in de werkgroep van deze 

raad, over bijvoorbeeld de woonvisie, kwam het tot een mini-enquête met als doel: het op de politieke 

agenda houden van het thema wonen. 10 
Afscheid van de heer Rob Kersten; acht jaar raadslid. Raadsleden hebben bij hun persoon horende 

aandachtsvelden. Bij u zijn het welzijn, onderwijs, sociale zaken, maar zeker ook de brandweer. Rob 

kent de brandweermensen heel goed. Dit blijkt ook uit de bijdrage in de debatten. Ook de wijze waar-

op je je zoon interesse bijbrengt voor de politiek of gewoon vertelt hoe het hier werkt, vertelt iets van 

je enorme inzet. 15 
Frans Koelemeijer; twaalf jaar in de raad. Een bindende factor in de fractie, maar ook in de raad. Goed 

op de hoogte van de recente landelijke ontwikkelingen en wil daarover ook graag het debat aangaan. 

Tegelijkertijd ook iemand, die heel concreet is. Laten we de handen uit de mouwen steken en het 

Zwetpad maar opknappen.  

Ik kom bij uw broer, de heer Nico Koelemeijer. Nico heeft er zichtbaar plezier in als je de mens van 20 
Vitruvius in een toespraak verwerkt. Ja, als je affiniteit hebt met filosofen, dan is de relatie naar het 

Historisch Genootschap snel gelegd. Niet alleen met de wens om de brug in de wegsloot te realiseren, 

maar ook met oprechte bezorgdheid over bijvoorbeeld de verkeersveiligheid in Jisp of de kwaliteit van 

het buitengebied.  

De heer Gerbrand de Lange; zeven jaar raadslid. Door de raadsleden wel eens verkozen tot “het beste 25 
raadslid”. Hij nam het initiatief bij de bezuinigingsoperatie om dit op een interactieve manier te doen. 

Hij overtuigt de raad om tot een financiële impuls te komen, bijvoorbeeld met betrekking tot het bag-

geren. Hij zoekt aansluiting bij andere partijen, raadsleden, om nieuwe initiatieven kansrijk te maken. 

Hij was voorzitter van de raadswerkgroep om tot het raadsprogramma te komen. Je zou kunnen zeg-

gen, dichters hebben altijd een lievelingsgedicht, je bent een beetje de poet’s poem. Het zijn mijn 30 
woorden. 

De heer Martin Muys, vier jaar raadslid. Hij is de wegenbouwer in onze raad. Met de ervaring vanuit 

de bouwwereld, de in onze ogen vaak harde sector. Een man die vasthoudt aan zijn principes en soms 

met weinig woorden, want je kunt toch gewoon zeggen waarvoor je staat.  

De heer Michiel Ruttenberg. Vier jaar raadslid. Uw inbreng is vanaf het eerste moment ontwapenend. 35 
Het relativeren gaat iedere keer weer gepaard met een heel eigen visie of een eigen invalshoek en niet 

te vergeten met humor. Als u het woord heeft, heeft u ook alle aandacht. U heeft een eigenschap die in 

de politiek weinig voorkomt. U brengt soms naar voren dat u twijfel heeft. Geen twijfel mogelijk over 

uw sterke sociale inbreng in de verschillende dossiers.  

De heer Jan Biere, vier jaar raadslid met een bescheiden opstelling. Hij werd bij de start geen actief lid 40 
van de commissies, maar was er wel altijd. U kwam wel met het initiatief voor het voorstel met be-

trekking tot de riolering in het buitengebied. Er wordt hier wel eens gezegd: als je de heer Biere wilt 

mailen, dan moet je eerst bellen. Ik weet beter; dat blijkt uit de digitale nieuwjaarswens die ik jaarlijks 

van u ontvang. 

De heer Jack Gagnant, bijna vier jaar raadslid. U bent de opvolger van Piet Kramer. Naast uw raads-45 
werk bent u werkzaam in de grafische sector. Binnen uw bedrijf zit u in verschillende ondernemings-

raden. U spreekt daarover met gepaste trots. Ook in de raad bent u een kritisch volger, niet alleen van 

de raad, maar ook van het college. Echter, als het goed gaat, dan is er van u kant ook altijd een com-

pliment.  

Dames en heren, ter afsluiting van deze korte terugblik kan ik u meedelen – eigenlijk zou je daarmee 50 
moeten beginnen – dat twee leden van uw raad in aanmerking komen voor een Koninklijke onder-

scheiding. Ik begin de zin met: “Het heeft Hare Majesteit behaagd om twee van uw leden te onder-

scheiden.” Ik doe het met veel plezier. Het zijn mevrouw Lia Warnink en de heer Leo van Berkel. Ik 

nodig hen uit naar voren te komen.  

 55 
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(Opspelden van de onderscheiding behorend bij de benoeming tot lid in de Orde van Oranje Nassau 

bij mevrouw Warnink en de heer Van Berkel.) 

 

De voorzitter: Dan geef ik nu graag het woord aan een aantal leden van de raad dat u wil toespreken. 

Allereerst is het woord aan mevrouw Lia Warnink.  5 
 

Mevrouw Warnink: Voorzitter, dank u wel. Dan sta je hier en wordt er afscheid van je genomen. 

Eerlijk gezegd, ik houd daar niet zo van. Het liefste was ik door de achterdeur weggegaan, maar dat 

kon niet, werd mij gezegd. Daarom toch enkele woorden van dank.  

Ik zal dit op hoofdlijnen doen, want dat heeft mij altijd zeer aangesproken. Ik heb geprobeerd dat in de 10 
raadsvergaderingen vast te houden.  

Weloverwogen heb ik besloten om na twaalf jaar in de raad te hebben gezeten er een punt achter te 

zetten. Nu ik hier zo staan geeft mij het een beetje weemoedig gevoel. 

Terugkijkend op deze periode heb ik het gevoel, dat er veel is gebeurd. In de raadsvergaderingen ging 

het er af en toe heftig aan toe. Dat hoort er nu eenmaal bij. Ik heb het altijd erg prettig gevonden dat na 15 
de raadsvergaderingen, ook al was het er heftig aan toegegaan, wij met elkaar een borrel konden drin-

ken en ook over andere zaken met elkaar konden praten. Ik heb in de twaalf jaar geprobeerd naar eer 

en geweten, samen met de fractie, de juiste beslissingen te nemen. Soms waren die beslissingen niet al 

te moeilijk, maar er waren er ook bij die veel tijd en energie vergden, om toch naar ons gevoel de juis-

te beslissing te nemen.  20 
Ik heb het met plezier gedaan. Bij een afscheid ga je ook mensen bedanken en dat zal ik nu doen. 

Allereerst wil ik mijn man Hans bedanken. Hij heeft altijd achter mij gestaan. Tegen hem kon ik mijn 

verhaal kwijt, napraten over de raadsvergaderingen, waarbij hij zelf ook regelmatig aanwezig was. Het 

duurde soms tot diep in de nacht. Mede door zijn steun heb ik het zo lang kunnen doen. Hans, be-

dankt! 25 
Ik wil de ambtelijke organisatie bedanken. Ik kreeg daar altijd een luisterend oor als ik vragen had. 

Voorzitter, ik wil aan u vragen of u mijn dank wilt overbrengen. 

Ik wil de raad en het college bedanken voor de samenwerking. Ik heb het gevoel dat de samenwerking 

goed was. Ook al was er een verschil van mening, in het algemeen kwamen we er op een goede ma-

nier uit. Bedankt. 30 
Ik wil mijn fractie bedanken voor het vertrouwen dat zij acht jaar lang in mij als fractievoorzitter heeft 

gehad. Nico, bedankt. Jeroen, wij hebben heel veel samen meegemaakt, leuke dingen, maar ook min-

der leuke dingen. We zijn er altijd uitgekomen. Dit heeft een band geschapen tussen jou en mij en 

daarmee ben ik blij. Jeroen, bedankt. 

Dan krijg je ook nog een Koninklijke onderscheiding voor werk dat je met heel veel plezier hebt ge-35 
daan. Dat vind ik heel bijzonder. Ik ben er blij mee.  

Tot slot wil ik de nieuwe raad en het nieuwe college veel wijsheid toewensen voor de komende perio-

de. 

Bijna zou ik zeggen: dit was het in de eerste termijn, maar dat doe ik niet; dat hoeft niet meer. Het gaat 

u allen goed.  40 
 

De heer Ruttenberg: geen lange toespraak van mij en ook niet uitgeschreven. Dat heb ik bijna nooit 

gedaan en dat was zo nu en dan te merken. Het zij zo. Ik heb geen zin om dingen van tevoren uit te 

schrijven. 

Ik begin met felicitaties, allereerst voor Lia en Leo, met de mooie onderscheiding die zij hebben ge-45 
kregen voor het vele raadswerk en andere zaken die zij voor de maatschappij hebben gedaan. Daarna 

volgt de PvdA, die met de verkiezingen dik heeft gewonnen. Mannen, gefeliciteerd. Daarna volgen al-

le andere partijen. Mede doordat D66 ermee stopt heeft iedereen eigenlijk wel een goed resultaat ge-

haald.  

Door een bepaalde stemmenoverheveling heeft de ene partij wat meer gekregen dan de ander. Het is 50 
volkomen reglementair, maar heel moeilijk aan kinderen uit te leggen. Het is iets wat in Den Haag 

thuishoort. 

Ik ben erg tevreden met de nieuwe zetelverdeling in de raad. Het is leuk dat PvdA en GroenLinks sa-

men acht zetels hebben, maar toch is het fijn dat de rest negen zetels heeft. Ik hoop dat een goed colle-

ge kan worden gevormd en dat weer in harmonie kan worden gewerkt, de komende vier jaar.  55 
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De afgelopen vier jaar is het goed verlopen.  

Ik dank alle raadsleden voor de samenwerking, ieder op eigen manier. Ik wil Irene en de andere grif-

fiers bedanken. Ook bedank ik het college en het ambtelijk apparaat, voor de samenwerking op ver-

schillende momenten. Ik wil ook bedanken mijn mede D66-kompanen, Anneke Rönitz en Hans Kleij. 

Zij hebben de afgelopen vier jaar veel geholpen.  5 
Het is inmiddels duidelijk dat ik ermee stop en dat daardoor de partij er een beetje mee stopt, door ge-

brek aan menskracht. Landelijk is het ook voor iedereen duidelijk dat het D66 niet echt voor de wind 

gaat. We zullen afwachten hoe het verder gaat. Ik had al lang geleden besloten dat voor mij vier jaar 

voldoende was. Misschien in de toekomst nog een keer, maar nu even niet.  

Ik wens de nieuwe raad nogmaals veel wijsheid toe, maar ook de nodige eigenwijsheid. Het is wel 10 
leuk dat iedereen een eigen inbreng heeft, soms vanuit heel verschillende hoeken en dat het niet alle-

maal zo gladjes verloopt als andere mensen misschien wel eens hopen. Zo nu en dan gebeuren er ook 

wel vreemde dingen of dat mensen dingen zeggen, die onverwacht zijn en niet geheel stroken met wat 

zij van tevoren hebben afgesproken.  

Afsluitend, ik heb van het raadswerk genoten, alhoewel ik ook blij ben dat het is afgelopen. Het was 15 
veel werk en brengt spanning met zich mee. Op dit moment ben ik blij dat ik er vanaf ben. Ik wens jul-

lie allemaal veel succes in de komende vier jaar. Bedankt. 

 

De heer Gerssen: allereerst de beide collega-raadsleden, die onder het behagen van Hare Majesteit 

een geschenk hebben gekregen, van harte gelukgewenst.  20 
Ik mag zeggen: ridder Leo. Toen ik je heb leren kennen – ik was een beginnend meekomertje in de 

fractie van de VVD – mocht ik mij scharen onder het gehoor van een onderwijzer. Een echte. Hij wist 

hoe alles ging, vertelde hoe het moest en deed ons voor hoe we op zijn pad konden verder gaan. In de 

jaren tussen dat moment toen ik er voor het eerst kwam en nu heb je als fractievoorzitter daarin mee-

gedraaid. Ik heb je eerst meegemaakt toen ik nog eenvoudig lid was van de commissie Financiën. 25 
Daarna mocht ik twee keer links van jou zitten, als lid van de fractie. Je was een echte fractievoorzit-

ter. Niet zo maar een waarvan je er tien of vijftien in een dozijn hebt. Je had er zelfs meer in dat dozijn 

zitten. Je was eigenlijk meer de moeder van de fractie. Waarom? Er gebeurt namelijk nogal eens iets 

in een fractie, vooral als je daarin mensen hebt zitten die behoren tot diverse pluimages. Er waren er 

bij, die nog wel eens een verschil van inzicht hadden over de financiën. Als dat zich voordeed, dan 30 
was jij degene die weer zocht, heel beminnelijk, om met elkaar tot een oplossing te komen en het frac-

tiestandpunt als eensluidend naar buiten te brengen. Je deed het altijd voortreffelijk. Je sprak met al-

lemaal en je vond de oplossing. Je deed het niet alleen in de fractie, je deed het ook in je woonplaats. 

Het is een van je sterke punten. Jij zoekt de mensen op, gaat met ze praten en probeert een oplossing te 

vinden. Je hebt je in die tijd ontzettend ingezet voor alles. Ik wil je als lid van de fractie daarvoor be-35 
danken. Je hebt er heel veel tijd ingestoken. Je vrouw zal je regelmatig hebben gemist, maar ik heb 

nooit van haar gehoord dat het een gemis was, dat je er niet was. Dus het is allemaal wel meegevallen. 

Ik wil nog een van je sterke punten noemen. Mij viel altijd op, dat als iemand van ons iets had, dan 

was je er. Je belde, je ging op ziekenbezoek, enz. Wij zullen dat deels missen, want we weten dat je 

deel blijft uitmaken van de steunfractie. We nemen wel afscheid, maar het afscheid is tot morgen, 40 
want dan zien we elkaar weer. Erg bedankt voor al je inzet; we zien je graag weer terug. 

Ik wil ook nog iets zeggen tegen Martin. In Jisp heb ik “gediend” – toen diende een secretaris de ge-

meente nog – onder je vader. Korte tijd daarna kwam je daar in de raad als lid van Gemeentebelangen. 

Ik heb niet meer helemaal voor de geest of ik ook nog bij jou als raadslid heb gezeten. Ja? Heb ik dat 

ook nog mogen meemaken. Ik neem eigenlijk voor de tweede keer afscheid van jou. We zijn als leden 45 
van de fractie snel aan elkaar gewend geraakt. Ondanks onze geheel verschillende afkomst, jij uit de 

techniek en ik uit het gemeentelijke bedrijf, waarmee je vader altijd zoveel moeite had. Hij zei dan 

“die ambtenaren, je zou ze elke keer moeten kunnen wegschoppen als er een nieuwe raad kwam”. Ik 

heb er intensief van genoten. Wij hebben heel leuk samengewerkt en hebben met elkaar veel dingen in 

de fractie tot stand mogen brengen. Ik ben je daarvoor dankbaar. Tot slot wil ik hierbij zeggen dat het 50 
jammer is. Er is een lied dat heet “Het wordt stil aan de overkant”. Het is een lied dat in diverse stadi-

ons wordt gezonden. Het zal stil worden vanuit het Jispse nu ik straks nog als enig raadslid vanuit die 

kern afkomstig ben. Ook jij bedankt. Ik reken erop dat ondanks de werkzaamheden, die je op diverse 

tijdstippen moet vervullen, nog tijd hebt om aan de fractie deel te nemen. 
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Ik zal niet tegen iedereen iets zeggen, maar ik wil iets zeggen tegen Nico. Ik neem vanavond ook voor 

de tweede keer afscheid van Nico. Ooit in Jisp en dan nu hier. Ik heb in het begin erg aan Nico moeten 

wennen. Hij had zo’n vreemde, andere politieke kleur. Hij had van die vreemde ideeën; hij had het er 

ook regelmatig over “als ik dat VVD-bolwerk in Jisp binnenkomt, dan stinkt het altijd naar sigaren. 

Het is iets waaraan een einde moet komen.”  5 
We hebben het als mens altijd buitengewoon goed met elkaar kunnen vinden. Ik waardeer dit. We 

hadden al snel één afspraak, die ook de afgelopen jaren gold: laten we in vredesnaam niet met elkaar 

over politiek beginnen, want dat wordt niets. Dat kunnen we niet samen. We zitten dan wel in een coa-

litie en over de zaken die ons worden voorgeschoteld doen we gezamenlijk een uitspraak, maar laten 

we niet over de verschilpunten spreken. Toch heb ik een verschilpunt gevonden waarin we elkaar heb-10 
ben gevonden. Een paar weken geleden hadden we met elkaar een gesprek over een aantal van mijn 

hobby’s. Ik heb je wel eens meer verteld, dat ik dolgraag een technisch beroep had willen hebben. Ik 

heb het niet gekregen. Ik ben in deze wereld, met veel plezier, terecht gekomen en dan zoek je de 

techniek als je hobby. Een daarvan is veel lezen over natuurkunde. Bij natuurkunde hoort ook kern-

energie. Het is weer helemaal in beeld. Er wordt zelfs over gedacht om daarover weer een discussie te 15 
starten. Toen we het er samen over hadden om wellicht nog eens gezamenlijk een excursie te maken 

naar een kerncentrale, zei jij: dat zou mij erg leuk lijken. Als ik het kan realiseren, dan staat die uitno-

diging voor je.  

Vooruitlopend daarop heb ik iets voor je. Ik ben al jaren geabonneerd op Natuur, Wetenschap en 

Techniek. Daarin staat het deltaplan voor de kernenergie. Wellicht, als je dat hebt gelezen, zal bij jou 20 
het licht branden.  

 

De heer Schalkwijk: Voorzitter, conform het handelsmerk van Lia zal ik het kort houden. Vandaag 

moeten we afscheid nemen van onze fractievoorzitter. Dat valt ons zwaar. Twaalf jaar heeft zij zitting 

gehad in deze raad; acht jaar lang was zij onze fractievoorzitter. Nu gaat zij met pensioen. Lia, be-25 
dankt!  

Nee, zo kort houd ik het nu ook weer niet, al zou Lia dat wel gewild hebben. Wij zouden jou en ons-

zelf, terecht, daarmee tekort doen. We nemen afscheid van iemand die veel voor de Wormerlandse 

gemeenschap heeft betekend. Ik kan enkele wapenfeiten noemen, zoals lid van het Integraal Veilig-

heidsbeleid, bestuurslid van Torenerf en van de Sportfondsen, lid van vertrouwenscommissies, enz., 30 
enz. Wellicht springt er één wapenfeit uit: het geschiedde in die dagen dat werd gesproken over de be-

huizing van de openbare basisschool Nieuw Wormer. Verbouwingen van de bestaande panden stonden 

in de plannen, alsmede enige verhuizingen. Kort gezegd komt het erop neer, dat jij, Lia, je kans 

schoon zag tegelijkertijd iets te kunnen betekenen voor het bijzondere onderwijs alhier. Betekenen in 

de zin, dat er ook iets moest gebeuren aan het onderkomen van het katholiek en protestants onderwijs. 35 
Met je vrouwelijke intuïtie, vastberaden en voortvarendheid, heb jij je tanden in die klus gezet. Bloed, 

zweet en tranen heeft het je gekost, maar het is gelukt. 

Destijds zat ik nog in het bestuur van de Wegwijzer en ik weet nog dat wij als schoolbestuur zeer in-

genomen waren met jouw initiatief. Welnu, een blijvend monument voor je inspanningen is tegenover 

dit huis een prachtig gebouw voor het bijzonder onderwijs te bewonderen. Geweldig. Deze gedreven-40 
heid kenmerkt je als mens en politica. Dat maakt je uniek en bijzonder. De acht jaren, dat ik je als 

fractievoorzitter heb mogen meemaken zal ik op die manier blijven herinneren.  

Zowel binnen fractie en bestuur als daarbuiten blijk je voor je taak te zijn toegerust, met inzicht, 

voortvarendheid en deskundigheid wist je velen te overtuigen en te winnen voor jou ideeën. Reeds in 

de begrotingsraad, afgelopen jaar, heb ik de ellenlange sessies die wij samen hadden om zaken voor te 45 
bereiden gememoreerd. Ik herinner mij, toen jij was geveld door een hernia en niet van bed kon, dat er 

ondanks dat overleg moest plaatsvinden over een en ander. Zo ging dat. Dat ben jij: doorgaan. 

Overigens, dat overleg eindigde in een potje klaverjassen, net zoals je haar steevast noemt, “onze 

Vera”. Ook dat ben jij; het moet wel gezellig blijven. 

Ik weet hoe belangrijk en noodzakelijk het is om een goed thuisfront te hebben. Jij hebt dat. Daarom 50 
wil ik je man Hans als stille kracht noemen en bedanken. Niet zelden zorgde hij voor de hapjes en de 

drankjes als wij druk waren. Bij elke algemene beschouwing was hij onze corrector. Hans, nogmaals 

bedankt. 

Dit brengt mij bij het volgende. Een “nieuwe fase” in je leven breekt nu aan. Medio dit jaar hoop je 

nog meer oma te worden. Je steekt het niet onder stoelen of banken, dat je daarnaar uitziet.  55 
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Heerlijk genieten van je vrijheid, je man, kinderen en aanstonds heel veel kleinkinderen. Je hebt gelijk. 

Het valt mij zwaar om te zeggen, maar je hebt gelijk dat je stopt met de politiek. Gelukkig niet hele-

maal. Je blijft steunfractielid. Voor nu heb je nog een andere taak te vervullen, namelijk samen met 

Cor, Nico en mij de onderhandelingen voeren met de PvdA om te komen tot een nieuwe coalitie. Ook 

hebben we nog de afspraak staan, dat je de fractie zult bijstaan bij de begrotingsbehandeling 2007 en 5 
verder. Ondanks dat alles zullen wij als fractie je missen als onze voorvrouw. Het zal voor Nico en mij 

komende donderdag vreemd zijn zonder jou tussen ons in hier te zitten. Voor mij helemaal. Ik neem 

het stokje over van iemand, die ik absoluut niet kan evenaren. Natuurlijk, ik kan een schattig mantel-

pakje aantrekken, met daaronder beeldige schoenen, maar het gaat niet werken. Ik blijf een man en jij 

een vrouw. Dat maakt het verschil. Dit maakt misschien wel het meest duidelijk welk gat je achter 10 
laat. Een van de weinige vrouwen, die de politieke arena verlaat. Het is ons helaas niet gelukt een 

vrouwelijke kandidaat bereid te vinden om in jouw voetsporen verder te gaan.  

Met pijn in het hart neemt onze fractie afscheid van een geweldige vrouw. Veel hebben we samen 

meegemaakt, fijne dingen en minder fijne dingen. Soms spannend en moeilijk, vaak leuk. In ieder ge-

val heb ik er een vriendin bij. Lia het gaat jou en de jouwen goed. Maak er iets van. Ik hou van je!  15 
 

Wethouder Bijvoet: Lia en Leo, hartelijk gefeliciteerd met de onderscheiding. Even terug naar mijn 

positie. Als wethouder kan ik op deze avond afscheid nemen van deze raad. Ik wil daarvan gebruik 

maken en terugblikken, zoals onze voorzitter ook al uitvoerig heeft gedaan. 

Als ik terugga naar mijn eerste raadsvergadering, achter de tafel zittend, dan hoor ik de heer Van den 20 
Broek nog een vraag stellen, die ik niet begreep. Laat staan dat ik het antwoord wist. Na afloop zeg ik 

tegen hem: “Jan, kun je het wat eenvoudiger houden? Stel voortaan niet meer van die moeilijke vra-

gen.” Jan antwoordde daarop “Cor, je leert het wel en je gaat het nog leuk vinden ook.” Dat eerste laat 

ik aan u over. Ik heb heel veel ambtelijke ondersteuning ondervonden. Ik heb een aantal bijlessen van 

de heer Hendriks gehad. Ik heb in het vervolg ook de vragen begrepen en heb ze ook kunnen beant-25 
woorden. Het plezier hangt vooral samen met de resultaten die we met elkaar hebben bereikt. De 

voorzitter heeft al heel veel zaken gememoreerd, als ik de ombuigingsoperatie in herinnering breng, de 

integrale huisvestingsplannen voor het onderwijs, waarin veel geld is omgegaan en vervolgens de 

voortvarende aanpak van de bestemmingsplannen. De waterkwaliteit Wormer- en Jisperwater. Ik heb 

heel wat energie moeten inzetten om € 17.000,00 beschikbaar te krijgen van u om een rapport op tafel 30 
te krijgen dat € 200.000,00 ging kosten. Ik hoor de heer Muys nog zeggen: “Ga maar baggeren voor 

die € 200.000,00.” De heer De Lange repliceerde: “Hoeveel sloten denk je daarmee te kunnen bagge-

ren?”Kortom, het rapport is er gekomen; het baggeren is begonnen en er komen miljoenen subsidies 

naar dit gebied om de waterkwaliteit te verbeteren. Kortom, we hebben met elkaar resultaten geboekt. 

Even terug naar waar ik hiervoor sta. De heer Berkhout heeft u een vinologische kwalificatie toege-35 
dicht. Ik vond het leuk afscheid te nemen met het overhandigen van een cadeautje. Degenen die niet 

meer terugkomen in de raad kunnen het beschouwen als een herinnering van en aan Cor Bijvoet. De 

anderen kunnen het waarschijnlijk gebruiken om als middel bij de voorronden te hanteren, zodat zij 

zaken kunnen vastleggen en niet meer in herhaling vervallen. Mijn motief blijft: effectief vergaderen. 

Snelheid hoeft niet ten koste van kwaliteit te gaan. Om ook hier de effectiviteit te houden, overhandig 40 
ik ook het college het cadeautje.  

 

De voorzitter: ik geef het woord aan Frans Koelemeijer.  

 

De heer F. Koelemeijer: Tegen de heer Van Gerssen zou ik willen zeggen: beter actief dan radioac-45 
tief. 

 

De heer Gerssen: Wat niet is kan nog komen.  

 

De heer F. Koelemeijer: Afscheid van de oude raad, vooral ook van mijn fractie. Ik wil enige feiten 50 
memoreren uit de afgelopen periode. Misschien ook wel vanuit een aantal perioden daarvoor. 

Eerst met broer Nico beginnend; actief in de gemeenteraad van Jisp in de periode 1982-1991, voor de 

gemeentelijke herindeling. In het begin van deze raadsperiode is hij Peter Roos, die toen wethouder 

werd, opgevolgd, in september 2002.  
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Altijd bezig met de historie van Wormer en Jisp. De klassieke scholing zal daarmee wel samenhangen. 

Voorts zeer begaan met het wel en wee van het Wormer- en Jisperveld, het sluipverkeer in algemeen-

heid en over de Bartelsluis in het bijzonder en in Jisp en het afvalbeleid. Over dit laatste kun je Nico 

zo af en toe aantreffen langs de Jisperdijk, met een plastic zak het nodige zwerfvuil verzamelend. 

Daarmee ook het goede voorbeeld gevend. Nu neem je afscheid als raadslid, maar je zult je zeker ac-5 
tief blijven inzetten. De eerste signalen hebben we daarvan al gezien. Je bent lid geworden van het 

Historisch Genootschap.  

Voor het Wormer- en Jisperveld zal het je deugd hebben gedaan, dat je vandaag het persbericht van de 

gemeente Wormerland, uitgegeven samen met de provincie en andere partners, hebt gezien. De pro-

vincie stelt de gemeente Wormerland € 720.000,00 beschikbaar ten behoeve van de verbetering van de 10 
waterkwaliteit van het Wormer- en Jisperveld. Je was altijd een van de grote verdedigers en voorstan-

ders van het project. Je ziet, zo kun je ook geld binnenhalen. 

Jan van de Broek, altijd al politiek actief geweest. In de zeventiger jaren zat hij al bij de raad van Am-

sterdam, toen nog als toehoorder. Later werd hij raadslid in de gemeente Uithoorn. Het was volgens 

mij in de periode 1974-1978. Later werd je ook wethouder in de gemeente Wormer, van 1987 tot 15 
1991, voor de PPR/PSP/CPN. Je hield je toen bezig met allerlei zaken die je nu nog bezighouden, on-

der andere volkshuisvesting, verkeer, enz. Onder jouw leiding kwam de Noordbrug tot stand. Helaas 

kon je als wethouder niet meer de opening bijwonen. Dat gebeurde in de nieuwe raadsperiode, maar je 

hebt je ontzettend ingezet voor die brug.  

Je zette je ook in voor de volkshuisvesting en voor LOTA (Lagere overheden tegen apartheid). Je bent 20 
altijd gedreven geweest op het gebied van de woningbouw. Dit bleek de laatste raadsvergadering ook 

weer, toen we over Parteon spraken.  

Jan en Nico, bedankt voor jullie inzet. Wellicht Jan straks nog weer actief als raadslid als Peer Roos 

mogelijk weer wethouder zou mogen worden. 

Mieke, jij gaat door in de nieuwe raad. Geen woorden van afscheid. Ik wens je het allerbeste toe, veel 25 
succes. Je kunt natuurlijk altijd op de oude rotten terugvallen.  

Wat mij betreft: iedereen bedankt voor de samenwerking in de afgelopen jaren. Er is veel gebeurd 

sinds 1987 toen ik voor het eerst in de gemeenteraad van Wormer kwam, waar ik Arie van Solingen 

opvolgde. Er is gelukkig veel veranderd sinds die tijd. We zijn nu in wat rustiger vaarwater gekomen. 

De gemeentefinanciën zijn op orde. Voor wat betreft de laatste vier jaren kunnen we terugkijken op 30 
een constructieve samenwerking in de coalitie, maar ook met andere partijen die in de gemeenteraad 

zijn vertegenwoordigd.  

Er staat nog veel op stapel. Voor veel zaken zijn de fundamenten al gelegd. Ook daaraan heeft de 

voorzitter gememoreerd. Veel is de afgelopen periode tot stand gekomen. De financiële situatie is 

sinds vele jaren nu op orde.  35 
Ik wens de nieuwe raad bij voorbaat veel wijsheid toe. Dit geldt ook voor het ambtelijk apparaat: veel 

wijsheid en het nodige geduld en het nieuwe college veel bestuurskracht. Uiteraard zullen we de ont-

wikkelingen blijven volgen en mogelijkerwijze zo nu en dan over de schutting iets vernemen.  

Als burgerraadslid kom je meer op afstand te staan. Dat is ook goed. Nu is het de tijd voor de nieuwe 

fractie.  40 
 

De heer Van Berkel: Voorzitter, dames en heren. Afscheid van de raad, het gaat schijnbaar altijd an-

ders dan je van tevoren denkt. Je bereidt je voor, je denkt: ik ga iets zeggen, ik meld me aan. Als huis-

vader wil ik altijd graag weten wat er thuis gebeurt. Ik wil ook weten hoe het met de vrouw en de kin-

deren gaat, maar ik begrijp dat ze wel eens iets voor mij verzwijgen. Dat heb ik ook als fractievoorzit-45 
ter. Ook als fractievoorzitter heb ik geprobeerd als er uit te krijgen wat men weet, maar er zijn schijn-

baar zaken die ze mij niet willen vertellen. Ik moet u zeggen, dat ik mij zeer vereerd voel door deze 

Koninklijke onderscheiding. Ook gestreeld uiteraard. Het was voor mij een donderslag bij heldere he-

mel, die zeer wordt gewaardeerd. Voor degenen die mij daarvoor hebben aangebracht, vriendelijk be-

dankt. Ik vind het ontzettend leuk. 50 
Dan ga ik over tot de orde van de dag. Ik heb een en ander op papier gezet, dat ik wil vertellen en niet 

moet vergeten. Het is de laatste keer dat ik het kan doen. 

Toen mij in 1990 door een aantal inwoners werd gevraagd om politiek actief te worden, werd ik door 

andere inwoners gewaarschuwd. Het zou mij veel vrienden gaan kosten; de anderen zeiden dat het 

leuk was.  55 
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Ik begon in ieder geval niet ongewaarschuwd aan deze taak. Nu, vijftien jaar later, kan ik als raadslid 

voor de VVD terugkijken op een enerverende, spannende, interessante tijd, die ik voor geen goud had 

willen missen. Het meebesturen van de gemeente is voor mij een hobby geworden, die uiteraard meer 

tijd kostte dan ik vermoedde. De geïnvesteerde tijd is in positieve zin ruimschoots gecompenseerd 

door het plezier, dat ik eraan heb beleefd. Het heeft mij vele kennissen en vrienden opgeleverd, die ik 5 
dankzij deze taak heb mogen leren kennen.  

Waarom dan de vierde plaats op de kieslijst van de VVD? Het werd tijd dat anderen de kar eens gaan 

trekken. Ik wil lokaal geen meubelstuk worden, dat met geen paard van zijn plaats te krijgen is. Bo-

vendien is de VVD-fractie kwalitatief en kwantitatief enorm gegroeid. Er is tijd voor nieuw bloed. 

Gelet op mijn ervaringen kan ik alle Wormerlanders – er zit gelukkig een aantal in de zaal – van welke 10 
politieke voorkeur dan ook adviseren om zich de komende vier jaar aan te sluiten bij een partij. Voor 

alle duidelijkheid: politiek is niet vies. Politiek is niet achterbaks. Gemeentepolitiek in Wormerland is 

hartstikke mooi. Gemeentepolitiek vergroot je blik, is veelomvattend en geeft je verantwoordelijk 

werk. Het is net één grote keuken. Kom eens kijken in die keuken en probeer de chef-koks en het keu-

ken- en bedienend personeel te volgen. Kijk eens hoe de inkopen geschieden, hoe keuzen voor het 15 
menu worden gemaakt en op welke wijze de zaak wordt klaargemaakt. Ook hoe de heerlijkheden wor-

den opgediend. Dat is buitengewoon interessant. Het geeft veel meer bevrediging dan mokkend bij de 

keukendeur naast het restafval te gaan staan en te constateren dat de afvalcontainers goed gevuld zijn. 

In het politieke restaurant heb ik mogen meegenieten van vele voorrechten, zoals bedrijfs- en vereni-

gingsbezoeken, informatieve avonden, particuliere wensen van vragen, vragen van burgers, van com-20 
missievergaderingen en van voorronden. De hoofdgerechten waren ook niet mis. Wat denkt u van een 

pole de Claus, Clausbrug. Of van een pendule de la rivière de Zaan, een zogenaamde Zaanslinger. Of 

een terrain de glacé, het ijsbaanterrein. Van een grande kazerne de feu, een brandweerkazerne en voor 

een heel gezelschap opgediend een terrain de sud ouest, ofwel het Zuidwest terrein. Tussen- en nage-

rechten vervielen helaas. Daar moest voor € 2 miljoen worden bezuinigd.  25 
Beste mensen, vijftien jaar lang heb ik als het een na langstzittend raadslid met erg veel plezier gepro-

beerd het in mij door kiezers geschonken vertrouwen waar te maken. Met de gememoreerde groei van 

ons ledenbestand, met de fractie en de veel breder wordende steunfractie heb ik het genoegen gehad 

op een groot klankbord te kunnen terugvallen. 

Ik dank mijn fractiegenoten, ik dank de VVD, alle kiezers, collega-raadsleden, wethouders, burge-30 
meester en alle ambtenaren voor de interessante periode uit mijn leven. Ik wens u veel succes in en 

voor onze gemeente. Ik wil mijn vrouw bedanken voor de vele momenten dat ik weg mocht gaan, on-

danks het feit dat Cor denkt dat het een zegen was.  

 

De heer De Lange: Voorzitter, aanwezigen. Ook ik sta hier met enigszins gemengde gevoelens. Het is 35 
een zelfgekozen afscheid vanavond. Ik heb er tot nu toe nog geen spijt van. In de eerste plaats wil ik 

Lia en Leo feliciteren met de onderscheiding die zij vanavond in ontvangst hebben genomen. Ik zou 

dat aantal jaren er niet voor over hebben om zo lang in de politiek te zitten. Ik heb het overigens de af-

gelopen jaren met plezier gedaan. Ik heb zeven jaar in de raad gezeten. In de tussentijd heb ik veel 

zien veranderen, zowel binnen deze gemeente als in algemeenheid in de politiek. Als je kijkt naar de 40 
politiek, dan zie je eigenlijk dat de afgelopen jaren politiek misschien wel wat spannender is gewor-

den. In ieder geval is de onvoorspelbaarheid rond de politiek aanzienlijk toegenomen. Het zijn erg de 

dagkoersen. Wie vandaag groot is, is morgen weer heel klein. Wij hebben dat zelf vier jaar geleden 

gemerkt. Je ziet ook dat in de politiek een klimaat is ontstaan, waarin is gekomen tot een standpunt dat 

je alles moet kunnen zeggen. Laten we vooral duidelijk zijn. Er is niets op tegen om duidelijk te zijn, 45 
maar tegenwoordig slaan we erg door naar absolute ongenuanceerdheid en een hoge mate van inciden-

tenpolitiek. Daarbij heeft de politiek tegelijkertijd de neiging om zichzelf enigszins af te branden door 

voortdurend te roepen, dat het allemaal niets is, dat we niet deugen, dat we onbetrouwbaar zijn en 

noem maar op. Ik zou het tegendeel willen beweren. Volgens mij doet politiek er toe. Volgens mij 

probeert politiek iedere keer opnieuw een fatsoenlijke afweging te maken van verschillende belangen 50 
waarmee wij in onze samenleving te maken hebben. Als je belangen afweegt betekent het per definitie 

dat je ook mensen teleurstelt. Dat zou er niet toe moeten leiden, dat mensen die zijn teleurgesteld iede-

re keer maar weer per kerende post het vertrouwen in de politiek opzeggen. 

Het is niet omdat ik zeven jaar in de raad heb gezeten, maar omdat ik vind dat politiek dat niet ver-

dient. Politiek is geen wegwerpartikel. Politiek is ook niet vanzelfsprekend.  55 
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Goed bestuur en fatsoenlijke democratie vragen een inspanning van alle partijen die erbij zijn betrok-

ken. Dat zijn niet alleen de mensen die hier om deze tafel zitten, maar het betekent ook de mensen die 

hier vanavond in de zaal zitten, mensen die thuiszitten, mensen die morgen de krant lezen en naar de 

televisie kijken.  

Zelf heb ik de afgelopen zeven jaar in de politiek vaak geworsteld met allerlei vragen, waarmee we 5 
hier te maken kregen. Een van de worstelingen is aan de ene kant, dat je je realiseert dat je een volks-

vertegenwoordiger bent. Aan de andere kant heb je ook als partij en persoon een eigen mening en een 

eigen visie hoe de dingen zouden moeten zijn; hoe je wilt dat de samenleving in elkaar zit en voor wie 

je in die samenleving wilt opkomen.  

Het is soms niet gemakkelijk om die belangenafweging te maken en daarin je rol als volksvertegen-10 
woordiger goed vorm te geven.  

Het is soms ook lastig als je besluiten moet nemen, terwijl er veel druk op je wordt uitgeoefend om 

iets anders te besluiten, om toch te doen wat je dacht dat goed was. Het heeft dan niet te maken met 

het feit, dat je arrogant bent, dat je niet wilt luisteren of dat de politiek doof of wereldvreemd is. Het 

heeft soms ook te maken met het feit dat je vanuit de politiek soms grote verbanden overziet. Daarmee 15 
wil ik niet zeggen, dat de mensen die buiten de politiek staan dom zijn en het niet zien. Het betekent 

wel, dat als je hier zit, je je heel goed realiseert dat als je links iets doet, dit vaak aan de rechterkant 

grote consequenties kan hebben. Dat vraagt om een zorgvuldige afweging. 

Ik heb ook gezien dat het de afgelopen zeven jaar, in mijn optiek, in de gemeente sprake is van een be-

langrijke verbetering hoe wij politiek bedrijven. Ik ben hier binnen gekomen in de tijd van het monis-20 
me. We hadden een college, waarvan we zelf deelgenoot waren. We hadden een coalitie waarin alles 

werd voorbereid in bijna letterlijk de achterkamertjes. Veel dingen gingen voorgekookt deze zaal in.  

Ik heb er zelf ook uitvoerig aan meegedaan, in het begin. Ik ben blij dat we afscheid hebben genomen 

van het monisme en wel om twee redenen. Er werden in die achterkamertjes uitermate interessante de-

batten gevoerd, waarvan ik op een gegeven moment dacht: waarom voeren we die niet waar iedereen 25 
bijzit? Een tweede reden is dat ik het belangrijk vind, dat het politieke proces en de besluitvorming in-

zichtelijk is voor mensen die daarvan kennis willen nemen. Wat dit betreft vind ik de nieuwe manier 

van werken van de raad een grote sprong vooruit.  

Wat het in mijn optiek in ieder geval heeft gebracht is dat we in de afgelopen vier jaar en zeker in het 

afgelopen jaar door de andere manier van werken, burgers duidelijker de gelegenheid hebben gegeven 30 
om ook met de politiek de dialoog aan te gaan. We kunnen tijdens de markt en in de voorronden ge-

sprekken voeren met inwoners. Ik ervaar het als een manier van praten met elkaar, die ik in de periode 

daarvoor zelden meemaakte.  

Dan wordt het een beetje gevaarlijk, want het wordt eigenwijs als je gaat praten hoe het moet als je 

weg bent. Ik wil in ieder geval aangeven wat ik waardevol vind om te behouden. Vanuit de afgelopen 35 
periode vind ik vooral de open dialoog waardevol. Deze is nog beter ontwikkeld dan in de periode 

daarvoor. Het is een dialoog met onze inwoners, maar ook tussen de ambtenaren en de politiek. Ook 

daarin moeten we niet te snel verkrampt doen. We moeten niet schrikken en wit om de neus worden 

als een ambtenaar eens een mening ventileert. Ik vind juist dat het goed is als een ambtenaar ook wat 

zelfbewuster in de openbaarheid optreedt. Hij moet daarbij incalculeren, dat hij vanuit de politiek een 40 
stevig weerwoord krijgt. Ik denk dat dit spel de verhoudingen kan verhelderen en de dialoog interes-

santer kan maken. 

Ik denk ook dat het goed is om de dialoog tussen het college en de raad open en eerlijk te laten zijn en 

ook hier te laten plaatsvinden. De debatten zijn de afgelopen tijd interessanter geworden. De komende 

periode kunnen ze wel wat inhoudelijker en soms wat bondiger. Daarin zou ik zelf graag een accent-45 
verschuiving willen zien nog meer richting inhoud en wat minder over procedures. Procedures zijn een 

middel en geen doel. Procedures maken ook vaak het proces van besluitvorming en de discussies voor 

onze inwoners er niet zo veel interessanter op. Een andere belangrijke slag, die wij in de afgelopen ja-

ren volgens mij hebben gemaakt, is dat ook de kwaliteit van het bestuur is toegenomen. We zijn meer 

gekomen van het besturen in goede bedoelingen naar het besturen op basis van heldere doelstellingen. 50 
De afgelopen jaren is daarin geïnvesteerd. Er zijn daartoe pogingen ondernomen. Volgens mij ligt er 

een resultaat waarmee wij voorlopig vooruit kunnen. Ik verwacht en hoop dat de nieuwe raad daarvoor 

een instrument in handen heeft gekregen, waarbij beter te controleren is of het college ook de zaken 

voor elkaar krijgt die we met elkaar voor ogen hadden en dat het daardoor beter mogelijk wordt om 

ons te verantwoorden naar de inwoners van onze gemeente.  55 
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Ik denk ook dat het van belang is om in de komende jaren ten minste even veel aandacht te besteden 

aan het realiseren van het beleid, dat al is ingezet en het boeken van resultaten als het maken van 

nieuw beleid. De afgelopen jaren is in deze raad op een goede en constructieve manier met elkaar sa-

mengewerkt. Het betreft alle partijen, raad, college en de ambtelijke organisatie.  

Als je kijkt naar de kwaliteiten die belangrijk zijn om te proberen in de raad vast te houden – er is er 5 
vanavond al een aantal genoemd – dan is de eerste twijfel. Twijfel wordt vaak geassocieerd met wei-

nig koersvast en dat je iemand bent die met alle winden meewaait. Twijfel is ook de bron van alle 

wijsheid. Ik denk, als je als politicus in de raad zit moet je ook inwoners, insprekers en andere partijen 

het genoegen gunnen dat zij argumenten bij je neerleggen, die je ook tot twijfelen brengen. Dat kan 

alleen maar je eigen inzicht vergroten en ook zorgen dat je betere besluiten neemt.  10 
Een andere kwaliteit die volgens mij erg belangrijk is en die we ook moeten vasthouden is reflectie. 

Kijken: wat doen we hier nu eigenlijk? Hoe doen we het? Wat levert het eigenlijk op?  

Ook de bereidheid daarmee om je standpunt bij te stellen en om te zeggen: ik begin bij A, maar alles 

gehoord hebbende kunnen wij misschien toch beter naar B. Niet in de laatste plaats, maar dat is van-

avond in voldoende mate geëtaleerd en ik hoop dat het ook meegaat naar de nieuwe raad, is humor en 15 
relativeringsvermogen. Ook dat is erg belangrijk. Politiek is wel belangrijk, maar de wereld draait niet 

om politiek. 

Tot slot wil ik iedereen bedanken voor de prettige en goede manier van samenwerken de afgelopen ja-

ren. Ik heb er heel veel plezier aan beleefd en de samenwerking ook als prettig ervaren.  

Een bijzonder woord van dank wil ik uitspreken aan mijn medefractiegenoten van de PvdA. Na onze 20 
dip van vier jaar geleden hebben wij ons hernomen, in een genoeglijke sfeer, bij de nep openhaard van 

Arthur, zeer geanimeerde discussies gehad. Ook uitermate plezierige uurtjes met veel wijn en mooie 

verhalen. Een speciaal woord van dank aan Arthur is op zijn plaats. Mijn kompaan de afgelopen jaren 

in de raad. Ik heb je zeer gewaardeerd als fractievoorzitter en heb uitermate veel bewondering voor de 

energie waarmee je de dingen aanpakt en de bekwaamheid, waarmee je dingen tot een goed eind 25 
brengt. Daarvoor dank. Tegelijkertijd spreek ik daarmee mijn vertrouwen uit dat het in de komende 

vier jaar ook weer allemaal goed zal komen.  

 

De voorzitter: De raadsleden die zich hadden aangemeld om het woord tot de raad te mogen richten 

hebben gesproken. Ik constateer dat er geen andere sprekers zijn.  30 
Ik meld dat ik de commissie, die de geloofsbrieven heeft beoordeeld, ontvind, met dank voor de werk-

zaamheden. 

 
De voorzitter: We komen bij de afsluiting van deze raadsperiode en deze raadsvergadering. Wij doen 

het door middel van het overhandigen van een aandenken aan deze periode. Het aandenken is voor een 35 
ieder gelijk. Ik bied het aan de twee dames in de raad aan. Daarna delen wij het aandenken aan de an-

dere raadsleden uit.  

 

(Overhandiging geschenk) 
 40 
6. Sluiting 

 
De voorzitter: Dank voor uw aanwezigheid. Ik sluit de vergadering. (21.30 uur). 

 

 45 


